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國外台灣婦女聯合會
Federation of Overseas Taiwanese Women’s Association
(FOTWA)

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------


Established in 2002

Federation of Overseas Taiwanese Women’s Association (FOTWA) is a network for Taiwanese women who reside in other countries.  Our missions are as follows:

· To enhance communication and support among overseas Taiwanese women 
· To promote gender equality and advancement of democratic development in Taiwan
· To fully develop the potential of Taiwanese women and encourage their participation in public affairs  
· To reach out and work with women's organizations worldwide to promote peace for all
The proposal to establish a coalition for overseas Taiwanese women was raised in April 2001 and the North America Taiwanese Women’s Association (NATWA) was asked to aid in the creation of the coalition.  
The first preparation meeting (Sao Paulo, Brazil) was facilitated by then NATWA President, Ms. Susan Chang, in July 2001.  More than 30 Taiwanese women from many different countries attended the meeting.  
Soon after, Taiwanese Women’s Associations (TWA’s) were established in Costa Rica, Japan and the United Kingdom.  Representatives from these three organizations attended the 2002 NATWA annual convention in Florida, and together they announced the establishment of FOTWA.  

FOTWA is a coalition of overseas Taiwanese women’s groups established around the world.  We sincerely hope to see more TWA’s formed and join us in the near feature.  
Chronology of FOTWA:
· 2002:  The first FOTWA annual convention was held in Japan.

· 2003:  The second convention was organized by the TWA in the United Kingdom.
A new group in Japan, the Taiwanese Hakka Women’s Association, was formed and joined FOTWA.

· 2004:  Taiwanese Women’s Association in Europe was established and joined  FOTWA.

FOTWA in conjunction with WFTA & WTC, observed the presidential election in Taiwan.
· 2005:  The annual convention was held in November and hosted by the TWA in
 Costa Rica.
The Taiwanese Women’s Association of New Zealand joined FOTWA in December.

· 2006: The 5th FOTWA convention was held at Toronto, Canada in conjunction with 

WFTA in July. 

· 2007: The 6th annual convention was held at Osaka, Japan in conjunction with WFTA in September.
· 2008: The 7th annual convention is held at Kaohsiung, Taiwan in conjunction with WFTA in March.

                 To observe the presidential election in Taiwan is our major activity.
國外台灣婦女聯合會 簡介

宗旨 :
1. 促進海外台灣婦女的聯誼與互相的支持

2. 確保婦女權益與台灣民主

3. 鼓勵婦女潛能發揮、參與公共事務

4. 聯合世界其他婦女共同維護和平

2001年四月World Taiwanese Congress (WTC)年會中，羅榮光牧師建議加強海外台灣婦女的聯繫，在呂副總統的鼓勵下，與會人士推薦由NATWA (北美洲台灣婦女會) 負起催生的責任。
程韻如將此案拿到四月中旬NATWA召開的理事會討論，理事們有感於聯繫海外台灣婦女的重要性，一致認為以NATWA十多年的穩固基礎，擔負這個角色，責無旁貸。議案順利通過，理事會成立臨時籌備會，討論宗旨草案與各國聯絡人選，同時決定於世台會年會中成立正式籌備會。
同年七月二十八日於巴西聖保羅，三十多位來自於各國的台灣婦女相聚一堂，召開第一次籌備會，訂名為 Federation of Overseas Taiwanese Women’s Association 簡稱 FOTWA。與會人士對成立FOTWA有熱誠的共識，討論NATWA提供的宗旨草案，並且互相鼓勵回僑居國成立台灣婦女會。
此後，哥斯大黎加、日本、英國的台灣婦女會相繼成立，2002年四月NATWA於佛羅里達州奧蘭多召開年會，她們派代表專程來參加，《國外台灣婦女聯合會》(FOTWA) 於四月二十日正式宣佈成立。當時的成員有北美洲台灣婦女會、在日台灣婦女會、英國台灣婦女會及哥斯大黎加台灣婦女會。
歷屆年會紀要：
2002年七月於日本與世台會合辦，邀請李安妮女士演講《台灣的婦運》。

2003年於英國倫敦，由英國台灣婦女會主辦，參觀Diana 公主的娘家，並了解她生前的慈善工作。這年FOTWA增加新成員：全日本台灣客家婦女會。

2004年三月與世台會、WTC一起回到台灣參與總統、副總統選舉的活動。

     歐洲台灣婦女會成立，並加入 FOTWA。

2005年十一月於哥斯大黎加聖荷西舉行，由哥斯大黎加台灣婦女會及北美洲台灣婦女會

主辦，以《台灣心、姊妹情》為主題。12月紐西蘭台灣婦女會加入FOTWA。

2006年七月於加拿大多倫多與世台會合辦，召開第五屆年會，主題《世界婦女牽手護台灣》。
2007年九月於日本大阪由在日台灣婦女會負責與世台會合辦，召開第六屆年會。
2008年三月與世台會、WTC一起回到高雄 台灣參與總統、副總統選舉的活動。
FOTWA的會員是以各國的台灣婦女會組織為單位，歡迎各地已成立的台灣婦女會加入聯合會，並鼓勵旅居各地的婦女於當地成立台灣婦女會。
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哥斯大黎加台灣婦女會.歐洲台灣婦女會.在日台灣婦女會.全日本台灣客家婦女會.
北美洲台灣婦女會.英國台灣婦女會,紐西蘭台灣婦女會


